
ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT DE FARMÀCIA I CIÈNCIES  DE 
L’ALIMENTACIÓ 2/2018 

 
Núm. 2/2018. Sessió ordinària 
Dia: 31 de maig de 2018 
Hora: d’11.30 a 13.30 h 
Lloc: sala de juntes de la Facultat 
 

Assistents 

Dra. Alegret Jordà, Marta Dra. Latorre Moratalla, Mari Luz 
Dra. Amat Miralles, Concepció Dra. Llor Brunes, Núria 
Dra. Aparicio Pelegrín, Rosa M. Dr. Llorach Asunción, Rafael 
Sra. Argelaguet Franquelo, Laia Sra. Malagrida Ferret, Alicia 
Dra. Badia Palacín, Pepita Dra. March Pujol, M. Antonia 
Dra. Baldomà Llavinés, Laura Dr. Marrero González, Pedro F. 
Sra. Benomar El Kati, Hajar Dr. Miñana Galbis, David 
Dr. Boatella Riera, Josep Dra. Montero Barrientos, M. Teresa 
Dra. Busquets Viñas, M. Antonia (en 
representació del Dr. Ticó Grau, Josep 
Ramon) 

Sra. Morales Molina, Mar 

Dra. Caelles Franch, M. Carme Dra. Pallàs Lliberia, Mercè 
Dra. Cajal Visa, Yolanda Sra. Palau Rodriguez, Magalí 
Dra. Calpena Campmany, Anna Cristina Sra. Palomar Simal, Olga 
Dr. Camarasa García, Jordi (degà) Sr. Pelegrin García, Andreu 
Sr. Celorio Sardà, Ricard Sra. Portabella Urmeneta, Yolanda 
Sr. Comas Basté, Oriol Sr. Reina Aibar, Marc 
Dr. Cruañas Terradas, Robert Sra. Rodriguez Noria, Anna María 
Dra. Fisa Saladrigas, Roser Sr. Romero del Castillo i Alba, Jaume 
Dra. Franch Masferrer, Àngels Dr. Simón Pallisé, Joan 
Dra. García Celma, M. José Dra. Tapias Pantebre, Josefina C. 

(secretària) 
Dra. Girona Brumós, Victoria  Dra. Urpí Sardà, Mireia 
Dr. Haro Bautista, Diego Dra. Vidal Carou, M. Carmen 
Sra. Josa Culleré, Alicia  
Dr. Laguna Egea, Juan Carlos  

 

S’han excusat  d’assistir-hi 

Dra. Amat Tuson, Maria Mercedes 
Dr. Bastida Armengol, Jaume 
Dr. Ciudad Gómez, Carlos Julián  
Dra. Escolano Mirón, Carmen  
Dr. Esteva de Sagrera, Joan  
Dra. Miñarro Carmona, Montserrat 
Dr. Muñoz-Torrero López-Ibarra, Diego 
Dra. Nardi Ricart, Anna    
  
Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la sessió 3/2017 (annex JF_3_2017 extraordinària) 
2. Informe del degà 
3. Assumptes de tràmit 
4. Torn obert de paraules 



Desenvolupament de la sessió  

El degà dona la benvinguda a la Sra. Anna Rodríguez, nova administradora de centre, 
que substitueix la Sra. M. José Recio, i als nous representants dels alumnes elegits per 
a la Junta de Facultat. Agraeix a tot l’equip deganal anterior la bona gestió feta durant 
tot el mandat i comunica que es donarà continuïtat a les tasques ja iniciades.  

1. Aprovació de l’acta  

El degà demana, encara que no està inclòs en l’ordre del dia, l’aprovació de l’acta de la 
sessió extraordinària (1/2018) corresponent a l’elecció de degà, i l’aprovació de l’acta de 
la sessió anterior (3/2017). En l’acta 3/2017, la Dra. Girona demana que s’incorpori en 
el punt 8, torn obert de paraules, el paràgraf següent:  

«Diferents professors de la Junta intervenen en el sentit de no estar d’acord amb el tweet 
del Dr. Borrell, ni en l’oportunitat de fer-lo ni en el seu contingut, però tots manifesten la 
seva relació i coneixença de la seva persona per poder negar el seu qualificatiu de 
persona homòfoba.» 

S’aproven totes dues actes amb la incorporació suggerida per la Dra. Girona.  

 

2. Informe del degà  

El degà estructura l’informe en diferents aparts: 

Docència 

El degà informa de la reunió mantinguda el 26 d’abril amb una representació del 
Vicerectorat de Docència, amb l’assistència de la vicerectora, Dra. Amelia Díaz, el Dr. 
Gaspar Rosselló i altres representants. El motiu de la visita era fer una revisió de la 
docència impartida a la Facultat i determinades qüestions i problemes que podien haver 
sorgit.  

En general tota la docència, tant de grau com de postgrau, ha tingut una avaluació bona. 
Destaquen els dos màsters que han rebut la qualificació d’excel·lència: Biotecnologia 
Molecular, i Recerca, Desenvolupament i Control de Medicaments. La resta de graus i 
màsters avaluats han tingut una bona qualificació. El màster de Seguretat Alimentària i 
el de Medicaments, Salut i Sistema Sanitari estan en procés d’acreditació. 

El degà comunica que la normativa exigeix que per poder mantenir un màster en actiu, 
hi ha d’haver un mínim de 20 alumnes matriculats en cada edició. El màster d’Atenció 
Sanitària i Pràctica Col·laborativa, actualment en període d’extinció, i el màster de 
Medicaments, Salut i Sistema Sanitari no compleixen aquest requisit. Per una altra 
banda, la normativa de la DGU indica que un 80 % dels màsters del centre han de ser 
eficients; actualment aquest requisit es compleix.  

Quant als títols propis de postgrau, el fet que siguin de la Facultat, implica que la Facultat 
ha d’actuar conjuntament amb l’agència de postgrau. Per al curs 2018-2019 s’han 
presentat tres títols propis nous, dos dels quals tenen la consideració de màster: 
Ciències Sensorials, i Dieta Mediterrània: Alimentació, Cultura i Innovació Culinària, amb 
60 crèdits cadascun, i un tercer, Vegetarianisme i Noves Tendències en Alimentació: 
Riscos i Beneficis, com a diploma d’especialització, ja que consta de 30 crèdits. 

El degà informa que la docència assignada a la Facultat és de 31 titulacions, 
corresponents a 3 graus i un itinerari simultani, 8 màsters universitaris, 12 màsters i 
postgraus propis, i 8 programes de doctorat.  

El grau de Ciències Culinàries i Gastronòmiques és peculiar. Té la docència compartida 
amb diferents institucions: UB (Facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació), UPC 
(Escola Superior d’Agricultura), i coordinat amb el CETT i la Fundació Alícia. La 



vicerectora manté converses amb la UB i el CETT per acabar de consolidar l’estructura 
del grau i la participació de cadascuna de les institucions. 

Es comenta que la matrícula del curs 2017-2018 s’ha mantingut bastant constant en els 
ensenyaments de grau. També s’han mantingut constants les dades d’inserció dels 
graduats dels nostres ensenyaments en el món laboral. Percentatge d’ocupats: CTA 
85 %; Farmàcia 94 %; NHD 90 %. Percentatge d’ocupació en menys de 3 mesos: CTA 
67 %; Farmàcia 87 %; NHD 80 %. 

El degà explica que el diari El Mundo va publicar un rànquing dels graus impartits a 
l’Estat segons el qual el grau de Farmàcia de la UB és el segon més ben valorat després 
de la Complutense; el grau de Nutrició Humana i Dietètica ocupa el primer lloc.  

El degà comenta que en el darrer Consell de Govern es va aprovar la normativa sobre 
els actes de graduació. La normativa fa referència, entre altres coses, a les beques, que 
han de ser obligatòriament del color de la facultat.  

Obres i actuacions 

El degà informa de les obres previstes. Al Campus Diagonal hi ha tres actuacions ja 
aprovades: aula A1, reforma de la part del professor; inici previst de les obres a mitjans 
de juliol; adequació del laboratori de química farmacèutica (850.000 €), i instal·lació dels 
electroimants de les portes d’incendis (50.000 €).  

Campus Torribera, edifici Verdaguer: rehabilitació de la teulada, substitució de la 
caldera, previst 25.000 €, però és insuficient. En aquests moments està pendent el tema 
d’aularis. 

Hi ha el compromís amb la ULD d’augmentar l’aportació a través del programa acadèmic 
docent.  

Recerca 

Hi ha un conjunt d’actuacions amb el pressupost aprovat: adequar un espai unitari per 
poder-hi posar diversos ultracongeladors que actualment són als departaments. La 
gestió dels ultracongeladors s’incorpora a la Comissió de Criogènia, i passa a ser 
Comissió de Criogènia i Ultracongeladors. S’estan fent petites modificacions per poder 
incorporar més ultracongeladors dels que estaven previstos. En aquests moments la 
despesa de trasllat no està pressupostada. Es prioritza la compra d’un ultracongelador 
d’ús general, tant per donar suport al trasllat com per actuar de reserva. 

També està aprovat el pressupost per fer les obres d’adequació de la càmera freda de 
la secció de microbiologia. 

En la reunió mantinguda amb la vicedegana de Recerca, i l’Acadèmica del Campus de 
Torribera es va posar de manifest que les principals necessitats en aquests moments 
eren per una banda de personal i per l’altra que les beques APIF contemplessin la fusió 
dels nous departaments. S’ha fet la gestió al Vicerectorat de Recerca i han confirmat 
que actualment ja s’ha tingut en compte aquest aspecte per determinar les beques APIF.  

El degà comenta que el curs que ve s’estudiarà la possibilitat d’impartir un títol propi de 
postgrau, Recerca en Ciències de l’Alimentació, al Campus de Torribera. 

El degà informa de la convocatòria Beatriz Galindo, en què constava la modalitat sènior 
i júnior. La modalitat sènior implicava que en acabar el contracte, i feta la valoració final 
correcta, s’assegurava sense concurs la plaça de catedràtic contractat, i en el cas de la 
modalitat júnior, una plaça d’agregat. Es demanava a cadascuna de les facultats que 



presentessin un màxim de dos candidats, la universitat en prioritzava un màxim de cinc 
al Ministeri. La Facultat va rebre 4 projectes de la modalitat sènior i 5 de la modalitat 
júnior. La valorització la va fer l’equip deganal tenint en compte els c.v. Es va prioritzar 
una modalitat sènior presentada pel Departament de Farmacologia, Toxicologia i 
Química Terapèutica i una modalitat júnior presentada pel Departament de Nutrició, 
Ciències de l’Alimentació i Gastronomia. L’ordre de priorització de la UB per al perfil 
sènior és el següent: Facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació (Departament de 
Farmacologia, Toxicologia i Química Terapèutica); Facultat de Biologia (Departament 
de Biologia Cel·lular, Fisiologia i Immunologia); Institut de Química Teòrica i 
Computacional; Facultat de Física (Departament de Física Quàntica i Astrofísica); i per 
al perfil júnior: Facultat de Filosofia (Departament de Filosofia). La resolució final depèn 
del Ministeri.  

El degà informa sobre la idea d’organitzar la fira d’empreses farmacèutiques al Campus 
Diagonal i d’alimentació al Campus Torribera. Aquesta idea sorgeix amb l’objectiu que 
la fira d’empreses serveixi com a via d’inserció laboral dels estudiants. La data prevista 
per dur a terme la fira d’empreses farmacèutiques és el 29 de novembre de 2018, 
coincidint amb el Congrés Estatal d’Estudiants de Farmàcia, que es farà els dies 28, 29 
i 30 de novembre en la nostra Facultat.  

El degà informa del simulacre del dia 23 de maig i de la valoració final positiva per part 
dels tècnics. 

Professorat 

S’informa de l’oferta pública aprovada per la Junta del Consell Interuniversitari. En 
aquests moments hi ha tres places de lector Serra Húnter adjudicades: bacteriologia, 
del Departament de Biologia, Sanitat i Medi Ambient; fisicoquímica, del Departament de 
Nutrició Ciències de l’Alimentació i Gastronomia, i fisicoquímica, del Departament de 
Farmàcia i Tecnologia Farmacèutica i Fisicoquímica. El termini de sol·licituds acaba el 
21 de juny d’enguany.  

Pel curs 2018-2019, la taxa de contractació consta de 57 places de lector Serra Húnter, 
de les quals sembla que n’hi podrà haver tres per a la Facultat, però no hi ha res definitiu. 
De la taxa de reposició, hi ha un total de 113 places de jubilació, més 30 de catedràtic, 
que donen un total de 143 places distribuïdes de la manera següent: agregats, 88; 
agregats Ramon y Cajal, 21; agregats/titulars universitaris vinculats, 10; catedràtic 
d’universitat funcionari, 24. La taxa de promoció es distribueix de la manera següent: 
catedràtic d’universitat funcionari, 34; catedràtic contractat, 20, que donen un total de 54 
places.  

Les places es donaran prenent com a base els números i l’estructura del Pla de 
professorat que va iniciar la Dra. Pallars i que el vicerector actual s’ha compromès a 
continuar. Per aquest motiu, la Comissió de Professorat de la Facultat va demanar que 
cada departament indiqués l’estat actual del PDI, amb l’objectiu de disposar d’unes eines 
per a la negociació i per poder-ho confrontar amb les dades que pugui tenir la UB. El 
degà comunica que va demanar als directors de departament que nomenessin un 
representant per formar part de la comissió de PDI; en aquests moments hi ha 
departaments que no han contestat. El degà fa un prec als directors de departament 
perquè enviïn el nom d’un representant, atès que té la intenció de fer pròximament una 
reunió per analitzar i confrontar les dades.  



La universitat ha enviat al DOGC les places corresponents als concursos d’associat. 
Queden pendents les places de lector. Totes les places que surten a concurs són de 
professor associat 6+6. 

El degà comenta que s’han modificat les bases de la convocatòria. Respecte a les 
places d’associats, desapareix l’acreditació com a mèrit. Per a la plaça de gastronomia 
del Departament de Nutrició, Ciències de l’Alimentació i Gastronomia s’ha d’explicitar 
que no es requereix tenir titulació de grau. La UB tindrà molt en compte que l’activitat 
externa professional dels nous associats ha d’estar relaciona amb l’activitat acadèmica 
de la plaça.  

El degà informa que s’està organitzant el consell d’estudiants i dona la paraula a la 
secretària, que informa que hi ha diferents universitats catalanes que ja en tenen. 
L’objectiu de crear el consell d’estudiants de la facultat respon a la voluntat d’incentivar 
la coordinació dels estudiants amb la facultat i alhora aconseguir una participació activa 
que ajudi a millorar-la. Es comenta que s’estan fent reunions amb les diferents 
associacions d’estudiants per elaborar un reglament i que, analitzats diferents 
reglaments en actiu, es dona molta importància a la figura del delegat de classe. Un cop 
es tingui el reglament, s’ha d’aprovar per junta de facultat.  

 

3. Assumptes de tràmit 

S’informa de les resolucions següents del rector: declara la pertinença del Dr. Francisco 
Javier Luque Garriga a l’Institut de Recerca en Química Teòrica i Computacional de la 
UB (IQTCUB) al 50 %, mantenint la seva adscripció a l’Institut de Biomedicina de la UB 
(IBUB) al 50 %. Declara la pertinença de la Dra. Maria Pérez Bosch a l’Institut de 
Recerca en Nutrició i Seguretat Alimentària (INSA). Declara la pertinença de la Dra. 
Susana Suárez García a l’Institut de Recerca en Nutrició i Seguretat Alimentària (INSA), 
la Dra. García ha renunciat a la pertinença. Declara la desvinculació del Dr. Carles 
Eduard Curutchet Barat de l’Institut de Biomedicina de la UB. Declara la pertinença del 
Dr. Carles Eduard Curutchet Barat a l’Institut de Recerca en Química Teòrica i 
Computacional de la UB (IQTCUB). 

Es proposa com a responsable del Servei de Reaccions Especials la Dra. Mercedes 
Amat, en substitució del Dr. Joan Bosch. S’aprova la proposta. 

S’informa que l’acte de graduació de CTA i NHD està previst per al dia 28 de setembre, 
i el jurament hipocràtic per al 15 d’octubre. 

 

4. Torn obert de paraules  

La Dra. Girona comenta que en la Junta Extraordinària de l’11 de desembre de 2017 es 
va fer la recomanació al Dr. Ticó perquè convoqués un consell de departament abans 
del 30 de gener de 2018 a fi i efecte de proposar un reglament del Departament a la 
Junta. En la data actual no disposen de cap proposta de reglament. 

El degà informa que ha parlat personalment d’aquest tema amb el rector.  

Intervé la Dra. Amat per comentar que potser seria necessària la intervenció d’un 
mediador. 



La Dra. Badia comenta que els associats temporals no haurien de comptar a l’hora de 
les votacions. El Dr. Miñana proposa que hauria de ser un vot ponderat.  

El Dr. Llorach pregunta si la Facultat pot demanar a la UB que sol·liciti places de 
professor titular. El degà comenta que la Generalitat no preveu demanar places de 
funcionari. 

El Sr. Romero comenta que donat que el curs 2018-2019 es durà a terme a Barcelona 
la 29a edició del Congrés d’Estudiants de Farmàcia, demana si hi ha la possibilitat de 
disposar d’una carta institucional com a suport de la Facultat. El degà respon que 
redactarà la carta.  

La Dra. Caelles demana que li agradaria suggerir canvis en el PDA de gestió. Es 
comenta que de moment la UB no ho preveu.  

El Dr. Miñana demana que la taxa de reposició es prioritzi per seccions, no per 
departament. El degà explica que aquesta qüestió ja l’ha comentada amb el rector, per 
aquest motiu insisteix que és molt important disposar de l’estat actual de professorat en 
cada secció.  

La Dra. Calpena demana que el representant del Departament per a la Comissió del PDI 
sigui una persona consensuada pel Departament.  

 

El president aixeca la sessió a les 13.30 h, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta.  

  

La secretària  

         
  

Vist i plau  

                 El president  

 


